
PROTOKÓŁ Nr XLIII/2014
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 30 czerwca  2014 roku
W sesji udział wzięli:
a) trzynastu radnych Rady Gminy - nieobecni: J. Karaś, Z. Botwinionek

          

b)  Wójt Gminy - Eugeniusz Dańczak
c) Sekretarz Gminy - Iwona Wójcik
d) Skarbnik Gminy - Marek Malinowski
e) Radca Prawny - Artur Madeła
f) Kierownik OPS                                                     -  Krystyna Szustak
g) Dyrektor GOK                                                      -  Anna Pietrzak
h) Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego        -  Agnieszka Machalewska

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z  XLII sesji Rady Gminy VI kadencji,

2. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmian w budżecie gminy na 2014 r.,
b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2014 –
2022,
c)  uchwalenia  trybu  i  sposobu  powoływania  i  odwoływania  członków  zespołu
interdyscyplinarnego oraz warunków jego funkcjonowania,
d)  uchwalenia „Gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie i ochrony ofiar
przemocy w rodzinie na lata 2014-2016”, 
e)  „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2014 – 2017  
z perspektywą do roku 2021”,
f) zmiany uchwały Nr XLII/312/2014 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 28 maja 2014
r.  w  sprawie  przedłużenia  czasu  obowiązywania  dotychczasowych  taryf  za  zbiorowe
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków  oraz dopłaty do  taryfowej grupy
odbiorców usług na terenie Gminy Dębnica Kaszubska,

3. Przyjęcie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  nr  XX/149/2012  Rady  Gminy
Dębnica  Kaszubska  z  dnia  29  sierpnia  2012  r.  w  sprawie  określenia  tygodniowego
obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  pedagogów,  logopedów  oraz  doradców
zawodowych prowadzących zajęcia związane z wyborem kierunku kształcenia i zawodu  
w  celu  wspomagania  uczniów  w  podejmowaniu  decyzji  edukacyjnych  i  zawodowych,  
o  których  mowa  w  przepisach  wydanych  na  podstawie  art.  22  ust.  2  pkt  11 ustawy  
o systemie oświaty w szkołach publicznych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska.

4. Zatwierdzenie  Planu  zbywania  i  nabywania  nieruchomości  na  terenie  Gminy  Dębnica
Kaszubska.  

5. Sprawozdanie  Wójta  z  działalności  między  sesjami  i  wykonania  uchwał  –  uwagi  do
sprawozdania.

6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami :
a) Komisji Kultury i Oświaty,
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
c) Komisji Rewizyjnej

7. Interpelacje radnych. 
8. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
9. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
10. Zamknięcie obrad.  
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Przebieg sesji:

1a/
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Agnieszka Łomża dokonała otwarcia sesji Rady Gminy

stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.9.05 w sali konferencyjnej Urzędu
Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję Rady Gminy.

Na wstępie Wiceprzewodnicząca Rady Gminy oddała głos Prezesowi Zarządu Okręgowego
Polskiego Związku  Wędkarskiego,  który  uczestniczył  w sesji  Rady Gminy. Prezes    ZO PZW
podkreślił  dobra  współpracę  Koła  PZW  w  Dębnicy  Kaszubskiej  z  Wójtem  Gminy  i  całym
samorządem.  Poinformował,  że  Zarząd  Główny  PZW,  na  wniosek  koła  przyznał  panu
Eugeniuszowi  Dańczakowi  –  Wójtowi  Gminy  odznakę  Zasłużony  dla  Polskiego  Związku
Wędkarskiego.  Dokonał  uroczystego  wręczenia   przyznanej  odznaki.   Życzył  wszystkim  dużo
zdrowia i dalszej owocnej współpracy. 
Wójt podziękował za przyznane wyróżnienie.

b/
 Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  przebieg  sesji
zawarty jest w porządku obrad, z którym Radni się zapoznali.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zwróciła  się  z  pytaniem,  czy  są  uwagi  do
przedstawionego porządku obrad.
Wójt  zwrócił  się  z  prośbą  skreślenie  z  porządku  obrad  pkt.  4,  tj.  Przyjęcie  Planu  zbywania  
i  nabywania  nieruchomości  na  terenie  Gminy  Dębnica  Kaszubska  oraz  o  ujęcie  w  pkt.  2  g
porządku  obrad  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  planu  zbywania  i  nabywania
nieruchomości wchodzących w skład mienia komunalnego gminy Dębnica Kaszubska.
Radny K. Badowski jako wnioskodawca przyjęcia projektu uchwały w sprawie  zmiany uchwały  
nr XX/149/2012 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29 sierpnia 2012 r. w sprawie określenia
tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  pedagogów,  logopedów  oraz  doradców
zawodowych prowadzących zajęcia związane z wyborem kierunku kształcenia i zawodu w celu
wspomagania uczniów w podejmowaniu decyzji  edukacyjnych i zawodowych, o których mowa  
w przepisach wydanych na podstawie art. 22 ust. 2 pkt 11 ustawy o systemie oświaty w szkołach
publicznych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z uwagi na nowe okoliczności prosi  także  
o  zdjęcie  z  porządku  obrad pkt.  3  porządku  obrad.  Poinformował,  że  ponownie  przeanalizuje
projekt uchwały i będzie wnioskował o jego wprowadzenie do porządku obrad kolejnej sesji. 

Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem zgłoszonej zmiany do
porządku obrad przez Wójta Gminy.
Wynik głosowania: 13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zarządziła głosowanie nad przyjęciem zgłoszonej zmiany do
porządku obrad przez Radnego K. Badowskiego.
Wynik głosowania: 13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  porządku  obrad  
po zmianach.
Wyniku głosowania przyjęto porządek obrad 13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.

c/

Do   protokołu z sesji Rady Gminy  nr  XLII z dnia 28 maja  2014 r.  uwag nie wniesiono.
W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie /13 za, 0 przeciw, 0 

wstrzymujących /.
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Ad 2

a) 
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie

zmian w budżecie gminy na 2014 r.  /załącznik Nr 1 do protokołu/.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady na wspólnym posiedzeniu i uzyskał pozytywną opinię.
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi  
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLIII/314/2014 i stanowi załącznik Nr  16 do protokołu.

b)
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie

zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Dębnica  Kaszubska  na  lata  2014  –  2022,
/załącznik Nr 2 do protokołu/.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady na wspólnym posiedzeniu i uzyskał pozytywną opinię.
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi  
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLIII/315/2014 i stanowi załącznik Nr  17 do protokołu.

c)

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie
uchwalenia trybu i  sposobu powoływania i  odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego
oraz warunków jego funkcjonowania, /załącznik Nr 3 do protokołu/.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady na wspólnym posiedzeniu i uzyskał pozytywną opinię.
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi  
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLIII/316/2014 i stanowi załącznik Nr  18 do protokołu.

d)

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie
uchwalenia „Gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie i ochrony ofiar przemocy
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w rodzinie na lata 2014-2016”,  /załącznik Nr 4 do protokołu/.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady na wspólnym posiedzeniu i uzyskał pozytywną opinię.
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi  
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLIII/317/2014 i stanowi załącznik Nr  19 do protokołu.

e)

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie
„Programu  Ochrony  Środowiska  dla  Gminy  Dębnica  Kaszubska  na  lata  2014  –  2017  
z perspektywą do roku 2021”, /załącznik Nr 5 do protokołu/.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady na wspólnym posiedzeniu i uzyskał pozytywną opinię.
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi  
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLIII/318/2014 i stanowi załącznik Nr  20 do protokołu.

f)

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie
zmiany  uchwały  Nr  XLII/312/2014  Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia  28  maja  2014  r.  
w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe zaopatrzenie  
w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków  oraz dopłaty do  taryfowej grupy odbiorców usług na
terenie Gminy Dębnica Kaszubska, /załącznik Nr 6 do protokołu/.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  projekt  był  omawiany  
i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady na wspólnym posiedzeniu i uzyskał pozytywną opinię.
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi  
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLIII/319/2014 i stanowi załącznik Nr  21 do protokołu.

g)

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie
zatwierdzenia  planu  zbywania  i  nabywania  nieruchomości,  wchodzących  w  skład  mienia
komunalnego gminy Dębnica Kaszubska. /załącznik Nr 7 do protokołu/.
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Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi  
do projektu uchwały. 
Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża zwróciła się z zapytaniem, dlaczego przyjęto formę
uchwały w tym przypadku?
Wójt poinformował, że 25.06.2014 r. wraz ze Skarbnikiem uczestniczyli w seminarium w Golubiu
-Dobrzyniu. Jednym z uczestników tego seminarium był p. Jerzy Hausler. Do obecnej chwili nie
korzystaliśmy – nie praktykowaliśmy formy leasingu zwrotnego. Obecnie także bardzo ostrożnie
podchodzimy  do  tego  tematu.  Podejmując  tę  decyzję  mamy  na  uwadze  środki  na  najbliższą
perspektywę pozyskiwania środków. Spłatę zadłużenia ciągle przesuwaliśmy. Obecnie możemy  
z tego zrobić pożytek. Dzięki takiemu posunięciu utrzymamy płynność finansową gminy i będziemy
mogli  korzystać  ze  środków unijnych  w  nowej  perspektywie  rozdania  w  latach  2014  –  2020.
Oczekiwań na inwestycje ze strony społeczeństwa jest dużo. Obecne inwestycje realizowane są
zgodnie  z  przyjętym  WPF.  Z  ostrożnością  podchodzimy  także  do  zbywania  naszych  dóbr.  
Na sprzedaż mamy działki rolne. Uważa, że z ich zbyciem warto poczekać, gdyż wartość ziemi
wzrasta. Czekamy na inwestycje, które będą przynosić zysk gminie. Zauważył, że leasing zwrotny,
to nie jest taka straszna sprawa.  Inne samorządy to już realizują.

Skarbnik zauważył, że jest to instrument finansowy, który pozwala na uruchomienie zamrożonych
środków. Po 10 latach przedmiot leasingu zwrotnego wraca do nas. Ta operacja pozwoli nam na
udział  w  perspektywie 2014 – 2020 bez konieczności wyzbywania się nieruchomości.  Zwraca
uwagę, że samorząd nie chce wyzbywać się nieruchomości. Koszt tej operacji to kwota ok. 3,5 mln
zł brutto za okres 10 lat, bez uwzględniania zysków z lokat. Uważa, że nie jest to duży koszt ,  
a pozwala na ściągniecie do gminy dużych środków.  
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy te środki na pewno nie będą
wykorzystywane do  realizacji bieżącego budżetu?
Skarbnik  poinformował,  że  nie.  Na  zadania  realizowane  w  roku  bieżącym  mamy zapewnione
środki w ramach obecnie realizowanego budżetu. W 2015 roku chcemy wprowadzić do budżetu
inwestycje – zadania, które będziemy chcieli  realizować w ramach nowej perspektywy. Nie jest
znany jeszcze podział środków na poszczególne osie. Przedstawiliśmy Państwu katalog inwestycji,
które chcemy zaplanować do realizacji w latach 2015 – 2018. Katalog nie jest zamknięty, można
dokonywać  korekt.  Realizacja  poszczególnych  zadań  będzie  uzależniona  od  wytycznych  Unii
Europejskiej. Nie znamy kolejności aplikacji o środki Unijne na poszczególne zadania. 
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  zarządziła  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty  /11 za, 2 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr XLIII/320/2014 i stanowi załącznik Nr  .. do protokołu.

Wójt  podziękował  za  podjęcie  tej  uchwały.  Zwrócił  jednocześnie  uwagę  na  fakt,  że  radni  
z  miejscowości,  które  są doinwestowane,  są ostrożni  w podejmowaniu  decyzji.  Należy  jednak
pamiętać o miejscowościach, które czekają na takie inwestycje.

Ad 3 

Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  Agnieszka  Łomża  poprosiła  Wójta  Gminy  
o złożenie sprawozdania z działalności między Sesjami.
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od dnia 29 maja do dnia 29 czerwca 2014
r.  /sprawozdanie stanowi załącznik Nr 8 do protokołu/. 

Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy  Agnieszka  Łomża  poprosiła  o  złożenie  sprawozdania  
z wykonania uchwał.        
Sprawozdanie  z  wykonania  uchwał  za  okres  od  29  maja  2014  r.  do  29  czerwca  2014  r.
przedstawiła Sekretarz Gminy /załącznik Nr 9 do protokołu/.
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Wiceprzewodnicząca Rady  Agnieszka Łomża otworzyła dyskusję nad sprawozdaniami.
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  zwróciła  się  z  pytaniem,  co  Starostwo  zrobiło  z  naszą
uchwałą  w  sprawie  wyrażenia  negatywnej  opinii  w  sprawie  podziału  na  obwody  wyborcze  
w zbliżających się wyborach do Rady Powiatu,  czy wzięto pod uwagę naszą opinię w trakcie
głosowania?
I. Bejnarowicz – radny Rady Powiatu poinformował, że przy głosowaniu uchwały nie wzięto pod
uwagę opinii  Rady Gminy. 
Wójt zauważył, że takiego stanowiska mogliśmy się spodziewać.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, czy będziemy zaskarżać tę uchwałę?
Radca Prawny poinformował, że na razie nie mamy tej uchwały, jak ją otrzymamy to będziemy się
zastanawiać, czy będziemy podejmować jakieś kroki.
Radna E. Fryckowska zwróciła się z zapytaniem do radnego Rady Powiatu, o to jak głosowali radni
z naszego terenu?
I. Bejnarowicz poinformował, że on wstrzymał się a doktor Stus był za przyjęciem uchwały.  
Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  zwróciła  się  z  prośba  o  przybliżenie  orzeczenia  WSA  
w  Gdańsku  w  sprawie  naszej  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  planu  zagospodarowania  pod
planowaną budowę farmy wiatrowej w okolicach Dobieszewa. Dlaczego skarżył Wojewoda?
Sekretarz  poinformowała,  że  Wojewoda  w  zaskarżonej  uchwale  wskazywał  inne  zarzuty  niż
skarżący p. Wicki.

Ad 4  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Agnieszka Łomża poprosiła Przewodniczących Komisji
Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami. 

a/
Wiceprzewodnicząca  Komisji  Kultury  i  Oświaty  Izabella  Tabaka  poinformowała,  

że Komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na 1 wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji
rady oraz na dwóch we własnym gronie.  Posiedzenia we własnym gronie były  to posiedzenia
wyjazdowe – komisja odwiedziła bazę kulturalną i place zabaw w terenie.  Stwierdziła, że baza
kulturalna na terenie gminy jest dobra, zadbana. Sołectwa w miarę swoich środków dofinansowują
działalność  tych  placówek  i  wzbogacają  ich  wyposażenie.  Sołectwa  Mielno  i  Kotowo  należy
wyróżnić za taką działalność. Mniejsze miejscowości borykają się z większymi trudnościami. Jeżeli
chodzi o place zabaw, to należy uzupełnić lub wymienić piach. Następnie przedstawiła stwierdzone
przez komisję nieprawidłowości, które należy wyeliminować i tak:

- Żarkowo, wymiana drzwi do świetlicy,

- Podole Małe, do wymiany cały plac zabaw ( plac drewniany, zagraża bezpieczeństwu). Komisja
proponuje, by ten plac zamknąć. Przedstawiła także stan budynku świetlicy, który także wymaga
remontu  (przede  wszystkim  należy  wykonać  elewację).  W  tej  miejscowości  należy  także
przeprowadzić remont remizy strażackiej.

- Krzywań, usunąć bramki,

-  Skarszów Górny, jest  przepiękna  świetlica.  Należy  jednak  zadbać  o  teren  przed  świetlicą  –
położyć polbruk, usunąć uschnięte drzewo,

- Motarzyno, poprawić wejście do świetlicy,

- Ochodza, dostarczyć na plac zabaw jeszcze chociaż jedno dodatkowe urządzenie,

- Budowo, wymienić zepsute elementy na placu zabaw przy szkole,

- Niepoględzie, spichlerz, Komisja zwraca się z pytaniem, czy to prawda, że odbywają się tam
zajęcia sportowe i inne imprezy okolicznościowe?

Zwraca także uwagę na duże zapotrzebowanie w terenie na pracowników publicznych. W terenie
jest dużo prac porządkowych ( koszenie, porządkowanie), które należy pilnie wykonać. 
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Radny  I.  Żiółkowski  zwrócił  się  z  zapytaniem,  jak  wyglądają  place  zabaw  w  samej  Dębnicy
Kaszubskiej?

Radna I. Tabaka poinformowała, że komisja zajmowała się tylko terenem.

Radny K. Badowski zauważył, że mieszkańcy Mielna sami się organizują i inwestują w posiadaną
świetlicę. 

Radna B. Stachowicz zauważyła, że w Mielnie jest piękny plac zabaw dla dzieci.

Radna E. Fryckowska zauważyła, że jeżeli chodzi o teren, to wiele zależy od społeczności lokalnej.
W tych miejscowościach, gdzie mieszkańcy są zżyci, to ta działalność jest zadowalająca.

Wójt podziękował komisji  za wykonaną pracę. Podziękował p. sołtys wsi z Gogolewa i Mielna  
za wkład pracy, jaki wkładają na rzecz swoich miejscowości. Odnośnie Niepoględzia poinformował,
że w ramach współpracy z Powiatowym Urzędem Pracy od czerwca zatrudnił tam osobę, która
pracuje w świetlicy w Niepoględziu i Gałęzowie. Świetlica w Niepoględziu, tak jak i wszystkie jest
dla  lokalnej  społeczności.  Wyposażenie  tego  obiektu  jest  znikome.  Zatrudniona  tam  osoba
„rozkręca” działalność. Powierzchnia spichlerza jest bardzo duża. Mogą się tam odbywać bardzo
duże imprezy. Z uwagi na brak wyposażenia działalność jest słabo rozwinięta. Ma nadzieję, że ta
świetlica swoją działalnością dorówna pozostałym placówkom.  Poinformował także, że Krzywań
został  zgłoszony  do  wykoszenia.  Wiele  prac  czeka  na  wykonanie.  Te opóźnienia  wynikają  
z zaangażowania wszystkich pracowników przy budowie chodników w Budowie. 

Radny  A.  Ślipek  zapewnił,  że  pracują  uczciwie.  Cały  czas  sprawuje  nad  nimi  nadzór.  Prace
przebiegają wolniej,  gdyż przed położeniem chodnika sami muszą wykonać demontaż starego
chodnika. Wszystkie prace wykonywane są ręcznie. Nie dysponują żadnym sprzętem. 

Radny P. Pałubicki nie widzi żadnych przeciwwskazań, by stowarzyszenie Speranda korzystało  
z pomieszczeń spichlerza, ale uważa, że należy sporządzić umowę regulującą na jakich zasadach
to korzystanie będzie się odbywało. Przypomniał, że w trakcie wykonywanych prac na tym obiekcie
stowarzyszenie Speranda dawało ogrzewanie i prąd. 

Wójt poinformował, że w obiekcie znajduje się stół do pingponga i bilardowy, jest także atlas do
ćwiczeń. Ponadto zauważył, że wszystkie szkoły korzystają z naszych obiektów i w tym przypadku
także nie widzi przeciwwskazań, by uczniowie szkoły w Niepogledziu korzystali z tego.  

A. Pietrzak – dyrektor GOK  poinformowała, że do tej placówki nie ma samowolnego wchodzenia.
Wszystko  jest  z  nią  ustalane.  Nie  odbywają  się  tam  imprezy.  Dzieci  i  młodzież  korzystają  z
wyposażenia, jakim dysponują do godziny 20. Raz odbyło się tam nocowanie, ale to było ustalone.

b/

 Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury  i  Budżetu  Karol  Żukowski  poinformował,  
że Komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na 1 wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji
rady, na którym omawiano materiały na dzisiejszą sesję. 
  
c/

      Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Paweł  poinformował,  że  Komisja  w  okresie
międzysesyjnym  spotkała  się  na  dwóch  posiedzeniach.  Pierwsze  posiedzenie  odbyło  się  we
własnym gronie i Komisja zajmowała się kontrolą Szkoły Podstawowej w Motarzynie. Na kolejnym
posiedzeniu  wszystkich  komisji  rady  opiniowano materiały  na dzisiejszą  sesję.  Poinformował,  
że  komisja  nie  wnosi  żadnych  zastrzeżeń  do  funkcjonowania  szkoły.  Nadal  podtrzymuje
stanowisko, że na dowóz dzieci  do szkół powinien odbywać się jeden duży przetarg. Uważa,  
że  jednym z  kryteriów przetargu  powinien  być  wiek  autobusów, które  można  wykorzystywać  
do przewozu dzieci. W zadaniu przetargowym należy także uwzględnić pewną ilość dodatkowych
kilometrów  do  dyspozycji  dyrektora.  Uważa,  że  cena  po  takim  przetargu  byłaby  niższa.
Poinformował, że jeszcze nie sporządzono protokołu z tej kontroli.

Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  kiedy  ten  protokoł  będzie
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sporządzony?

P. Pałubicki poinformował, że na kolejnej sesji będzie odczytany.  

Ad 5

          Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża poprosiła Radnych o składanie interpelacji.

Radni nie wnieśli interpelacji.

Ad 6 – 7

            Wiceprzewodnicząca Rady Agnieszka Łomża poprosiła o składanie wniosków i zapytań.

Radny M.  Olech zwrócił  się  z  zapytaniem,  dlaczego do  tej  pory  nie  usunięto  uszkodzonego  
w  trakcie  wypadku  drogowego  drzewa  na  trasie  Dębnica  Kaszubska  –  Krzywań  przy  drodze
wojewódzkiej?

Wójt poinformował, że są już rozpoczęte procedury zmierzające do jego usunięcia.

Radny A. Ślipek uważa, że p. Przybylskiemu należy dać odpowiedź na jego pisma złożone na
ostatnią sesję w sprawie jezior.

Radny  I.  Żiółkowski  zwraca  uwagę  na  fetor,  który  wydobywa  się  z  przepompowni  ścieków  
w  Krzyni.  Przy  przepompowni  ulokowany  jest  przystanek  PKS.  Fetor  bardzo  się  roznosi.  
Był  wczoraj  i  zauważył,  że  ludzie  czekają  na  autobus  na  moście  przy  elektrowni.  Prosi  
o interwencję w tej sprawie.

Wójt zauważył, że w Dębnicy Kaszubskiej także mieliśmy taki problem. Nie wie dlaczego tam nie
opanowano jeszcze tego. Do neutralizacji odoru dołączono także Budowo. W Niepoględziu już jest
lepiej. Temat przekaże do ZGK. 

Radny I.  Ziółkowski prosi  o ogrodzenie placu zabaw w Dębnicy Kaszubskiej  na ulicy Zajęczej.
Dzieci po zabawie wybiegają bezpośrednio na jezdnię. Ustawienie płotków to utrudni.

Radny A. Ślipek zwrócił  się z pytaniem, czy komisja oświaty była na placu zabaw na osiedlu  
w Budowie? Tam także potrzebne jest ogrodzenie. Przez środek tego placu ludzie przejeżdżają
rowerami, motorowerami a to zagraża bezpieczeństwu bawiących się tam dzieci.

Wójt zauważył, że stara się chwalić miejscowości za zaangażowanie w rozwiązywaniu problemów,
z którymi się borykają. Mieszkańcy Dobrej sami ogrodzili plac zabaw. Są jednak i takie, które ciągle
występują roszczeniowo. Ogrodzenie placu nie jest pracą specjalistyczną. Sami mieszkańcy mogą
coś zrobić. Mieszkańcy także mogliby dać coś od siebie. Przypomniał, że ten plac zlokalizowany
jest przy drodze osiedlowej.

Radna  B.  Stachowicz  zwróciła  się  z  zapytaniem,  kiedy  będzie  zdemontowany  plac  zabaw  
w Podolu Małym? Przez cztery lata nic nie zrobiono w tym temacie.   

Wójt poinformował, że firma dokonała przeglądu placów zabaw na terenie Gminy. Zapozna się  
z wynikami tego przeglądu i dokona analizy. Zauważył, że w tej kadencji na Podole Małe wydano
tyle środków, na ile pozwalał budżet i nie były to małe środki.

Radna B.  Stachowicz zauważyła,  że zamontowane na tym placu zabaw urządzenia miały  być
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odrestaurowane. Stwierdziła, ze bezpieczeństwo dzieci jest najważniejsze. Uważa, że ich dzieci są
karane za to, ze są grzeczne. 

Wójt zauważył, że odpowiada za bezpieczeństwo na placach zabaw. Podziękował za zwrócenie
uwagi.  Zwrócił także uwagę na fakt, ze gmina ma dużo ważniejszych problemów i to zadanie jest
ciągle przesuwane w pilności innych potrzeb budżetowych.

Radna B. Stachowicz ponadto zauważyła, że już kilka razy zgłaszała wywiezienie starego popiołu 
i  gruzu po demontażu starego CO w świetlicy. Nie  zrobiono tego do dziś.  Zwraca się  także  
z zapytaniem, kiedy będzie budowana szatnia na boisku sportowym? To zadanie z tegorocznego
budżetu. 

Wójt zauważył, że młodzież z Budowa sama budowała sobie szatnię, strażacy sami dobudowywali
remizę.  Martwiliśmy się tylko o materiały.  W połowie lipca ściągnie pracowników z Budowa.  
To zadanie będzie realizowane. 

Radna I. Tabaka zwróciła się z zapytaniem o wynik odbioru boiska sportowego w Budowie?

Wójt poinformował, że uczestniczył w pracach przedstawiciela PZPN przy odbiorze. Uważa, że jest
to porażka etyczna.  Przedstawiciel przekonywał, że należy odgrodzić kibiców od boiska z uwagi
na ich zachowanie. Poinformował,  że w tym roku zostanie odgrodzona część boiska od strony
bloków.

Radny  A.  Ślipek  zauważył,  że  jest  pewne „grono  kibiców”,  które  nie  potrafi  się  zachować  na
meczach.  

Radna B. Sowińska zwróciła uwagę, że mimo obietnic nie naprawiono załamanego przepustu  
w Maleńcu.

Wójt poinformował, że w tym tygodniu temat zostanie załatwiony.

Radny Z. Bojanowski ponownie zgłasza sprawę złego stanu tablic informacyjnych w sołectwach.

Wójt  z uwagi  na wysoki  koszt  nowych tablic  prosi  o  poprawę ich stanu we własnym zakresie
poprzez wykonanie niezbędnych prac.

Radny  M.  Mnich  w  nawiązaniu  do  weryfikacji  boisk  przez  przedstawicieli  PZPN  przed
rozpoczęciem rozgrywek  nowego sezonu zauważył, że taka akcja trwa od wielu lat. Zmuszają
kluby  do  ponoszenia  nakładów  na  utrzymanie  tych  boisk.  U  nas  także  nie  chcą  dopuścić.  
Jako powód podają brak prysznica u sędziów, czy zły kolor bramy – powinna być pomalowana na
żółto. Ciągle coś wymyślają i nie liczą się z kosztami.  Kluby są także karane za złe zachowanie
kibiców.

U.  Rączka  –  sołtys  wsi  Motarzyno  prosi  o  interwencje  u  zarządców  dróg  powiatowych  
i wojewódzkich w sprawie wykoszenia rowów przy tych drogach. Prosi, by te prace były robione
bardziej  dokładnie.  Ona,  jako  sołtys,  na  te  cele  ma  300  zł  na  paliwo.  Ma  dużo  terenów  
do obkaszania. Prezes KS każe jej wykaszać cały plac przy boisku. Zwraca także uwagę, że przy
zbiorniku retencyjnym wykoszono tylko część placu. Pozostała część została nietknięta. Wygląda
to bardzo nieestetycznie. Odnośnie placów zabaw poinformowała, że na placu zabaw przy szkole
należy wymienić 2 kołki gdyż są luźne, poprawić płot gdyż częściowo jest połamany ( od parkingu).
Zwraca także uwagę, że od strony szkoły po 15 nie ma wejścia. Podziękowała za wykonanie prac
polegających na wyeliminowaniu smrodu koło boiska. Zwraca się także z pytaniem, co z elewacją
na remizie OSP? Zwraca się także z pytaniem, czy rów drogi powiatowej ma wykaszać w ramach
przyznanych jej środków na ten cel.
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Wójt  zauważył,  ze  pobocza  przy  drodze  wojewódzkiej  były  porządnie  wykoszone.  Uważa,  
że gmina pospieszyła się z wykaszaniem.  Teraz chwasty odrosły i wygląda to nieciekawie. Uważa
także, że wspólnoty mieszkaniowe w ramach terenów sąsiadujących z pasem drogowym także
powinny zaangażować się w ich utrzymanie. Co do kwoty 300 zł na paliwo na potrzeby sołectw 
do wykaszania poinformował,  że jest to kwota wypośrodkowana. W przypadku Motarzyna jest  
to  kwota  za  mała.  Jeżeli  ta  kwota  zostanie  przekroczona  w  ramach  rozsądku,  to  będzie  
to uwzględnione i  dokonamy zwrotu za paliwo.  Stwierdził,  że ZGK informowało, że prace przy
koszeniu  placu  przy  zbiorniku  retencyjnym  nie  zostały  zakończone.  To  wszystko  ma  być
wykonane,  gdyż  należy  zapewnić  estetykę terenu.  Natomiast  jeżeli  chodzi  o  plac  zabaw przy
szkole, to obecna lokalizacja jest tymczasowa. Plac ma być przeniesiony bliżej szkoły. Ma być
zlokalizowany między salą gimnastyczną a piłkochwytami.

U. Rączka zauważyła, ze może tam być gdzie jest ale trzeba wykonać furtkę.

Wójt  odnośnie elewacji remizy zauważył,  ze w roku bieżącym miała być wykonana, ale środki,
które  były przeznaczone na ten cel zostały przesunięte na zakup opon. Ma jednak nadzieję, że ze
względów estetycznych zostanie to wykonane.   Odnośnie wykaszania poboczy poinformował,  
że są one wykaszane na odległość 1 m. Jako samorząd staramy się żyć w zgodzie z Zarządem
Dróg Powiatowych. Na najbliższym spotkaniu przekaże zgłoszone uwagi. Są nam jeszcze winni
wykonanie odwodnienia na zakręcie. 

U. Raczka prosi,  by także przekazać prośbę o załatanie nowopowstałych dziur na drodze koło
szkoły za Suchomskim.

Radny  P. Pałubicki  prosi,  by  Zarząd  Dróg  Powiatowych  dokonał  remontu  drogi  Motarzyno  -
Gałąźnia. Jest tam wiele dużych dziur, które wymagają natychmiastowej naprawy.

Wójt  poinformował, że na wiosnę w trybie awaryjnym robiono remonty  dróg na terenie naszej
gminy. Od tamtego czasu nie było u nas żadnej brygady remontowej. 

Radny  P.  Pałubicki  uważa,  ze  w  trybie  pilnym  należy  wezwać  Dyrektora  zarządu  Dróg
Powiatowych  i  omówić  wszelkie  sprawy  dotyczące  remontów  dróg  powiatowych  na  naszym
terenie.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Agnieszka  Łomża  poinformowała,  że  do  biura  rady  w  okresie
międzysesyjnym wpłynęła następująca korespondencja:

1) pismo z Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w Gdańsku z dnia 20.05.2014 r.
w sprawie rekrutacji do XII „Programu Stypendiów Pomostowych” na rok akademicki 2014/2015.
Zapoznała Radnych z treścią pisma. Pismo stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

2) List  protestacyjny  członków  Związku  Nauczycielstwa  Polskiego  –  Oddział  w  Dębnicy
Kaszubskiej przeciwko zwolnieniu pana Sławomira Miluskiego z pracy w Zespole Szkół w Dębnicy
Kaszubskiej. Zapoznała radnych z jego treścią. List stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

3) Pismo pani Eweliny Jankowskiej z dnia 2.06.2014 r. w sprawie możliwości rozkładu godzin,
które pozwolą na kontynuację jej zatrudnienia w gimnazjum. Zapoznała radnych z treścią pisma.
Pismo stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

4) Pismo  Parafii  Rzymsko  -  Katolickiej  w  Dobieszewie  z  dnia  2.06.2014  r.  w  sprawie
udzielenia wsparcia finansowego dla wspólnoty parafialnej w Dobieszewie z przeznaczeniem na
remont dachu kościoła. Zapoznała radnych z treścią pisma. Pismo stanowi załącznik nr 13 do
protokołu. 
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Wójt poinformował, że gmina wnosi coś do każdego remontowanego kościoła. Nasz wkład jest
niewymierzony przy remontach, które odbyły się w parafii Budowo i Dębnica Kaszubska. Wpłynęło
pismo, nie chce dzielić mieszkańców. Zwrócił się z pytaniem, czy ma składać wniosek o ujęcie
tego zadania  w zmianach budżetowych na następną sesję? -  czy damy swój  udział  w formie
składki jako osoby prywatne?

Radny P. Pałubicki zauważył, że w tej parafii także prowadzona jest składka wśród parafian. Prace
są wycenione. Nie wiemy, ile parafianie zgromadzili na koncie na ten cel. 

Radny A. Ślipek zauważył, że mieszkańcy Budowa sami zbierali pieniądze na remont kościoła.  
Nikt tam nie dokładał. Zwrócił się z pytaniem, czy wiemy ilu tam jest parafian? Nie mówimy tu  
o podziale na biednych i bogatych. Uważa, że mieszkańcy parafii Dobieszewo także sami sobie
poradzą i zgromadzą niezbędne na ten cel środki. 

Wójt zauważył, ze w tamtej parafii brakuje 30 tys. zł.

Radna I. Tabaka zwróciła się z pytaniem, ile gmina dołożyła do remontu kościoła w Budowie?

Wójt poinformował, że nic.

5) Pismo Słupskiej Izby Przemysłowo – Handlowej na Region Słupski z dnia 5.06.2014 r.,
dotyczące małego zainteresowania  władz samorządowych rozwojem firm.  Zapoznała  radnych  
z treścią pisma. Pismo stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

6) Odpowiedzi Wójta Gminy Dębnica Kaszubska na pisma p. Zbigniewa Przybylskiego, które
wpłynęły do biura rady na ostatniej sesji  Rady Gminy. Zapoznała radnych z ich treścią. Pisma
znajdują się w teczce OG.0004.2014.

Wójt stwierdził, że rzeczoznawcy maja takie uprawnienia, jakie mają. Nie wie, w jaki sposób tzw.
jezioro  ósemka  stało  się  nieużytkiem?  Jako  samorząd  przejęliśmy  jezioro  w  Grabówku,  
nie  możemy  go  zbyć  przez  10  lat.  Nie  wie,  czy  zaskarżać  taki  operat?  W  sprawie  jeziora  
w  Jaworach  nasze  działania  się  skończyły,  wnioski  składali  mieszkańcy.  Teraz  Starostwo
proponuje  nam  do  nabycia  jezioro  w  Niemczewie.  Państwo  wiecie,  jak  dzierżawcy  jezior
wykorzystują  te  jeziora.  Zadecydowaliście,  że  przejmiemy to  jezioro.  Jeżeli  natomiast  chodzi  
o  dzierżawę,  to  nie  wie,  czy  w  przypadku,  gdy  wystawimy  to  jezioro  do  dzierżawy,  to  czy  
p.  Przybylski  nie  będzie  jego dzierżawcą? Od kiedy  nie  ma PFZ jeziora  zostały  przekazane  
do Agencji. My jako samorząd nie mamy na to wpływu. Jak to jezioro przejmiemy, to będziemy
podejmować decyzję, co dalej. 

Radny I.  Ziółkowski uważa,  że jezioro w Niemczewie nie powinno iść do dzierżawy dla osoby
prywatnej. Jest zainteresowanie przekazaniem tego jeziora do celów naukowych, szkoleniowych.

Radny  P.  Pałubicki  zauważył,  że  jest  to  nieliczna  woda  w  zasobie  gminnym.  Uważa,  
że powinniśmy umożliwiać młodzieży korzystanie z tego terenu. Powinniśmy promować aktywny
tryb życia wśród młodzieży.  Jego zdaniem, tzw. jezioro ósemka można było zakwalifikować jako
nieużytek.  Teraz  prosi,  by  podjąć  działania,  by  to  drugie  jezioro  w  Jaworach  nie  zostało
przekwalifikowane na nieużytek.

Radny A. Ślipek stwierdził, że przykro jest, gdy ktoś jest dzierżawcą przez 20 lat i  nie otrzymuje
pisma  wyjaśniającego  zaistniałą  sytuację.  Nie  wolno  dzierżawcy  pozostawić  bez  wyjaśnień  
z niedomówieniami.

Wójt  poinformował,  że od nas otrzymał  odpowiedź.  Informację o zamiarze przekazania jeziora
naszemu samorządowi dzierżawca powinien otrzymać od Starosty.    
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7) Pismo Sołectwa Łabiszewo w sprawie udzielenia informacji w trybie informacji publicznej 
z dnia 16.06.2014 r. dotyczące działalności i ponoszonych kosztów na funkcjonowanie świetlicy  
w Łabiszewie i pozostałe świetlice w terenie. Zapoznała radnych z jego treścią. Pismo w teczce
OG.1431.2014

A.  Pietrzak  poinformowała,  że na terenie  gminy nie funkcjonują  świetlice socjoterapeutyczne.  
Są trzy świetlice środowiskowe, tj. w Łabiszewie, Motarzynie i Dębnicy Kaszubskiej, które  realizują
elementy  socjoterapii.  Pani  Dyrektor  z  uwagi  na  obszerną  dokumentację   dotyczącą
funkcjonowania świetlic proponuje, by zaprosić rade sołecką sołectwa Łabiszewo do Gminnego
Ośrodka  Kultury  w  celu  zapoznania  się  z  nią.  Na  takie  spotkanie  proponuje  także  zaprosić
instruktorki,  pracowników OPS,  p.  Kumpin  i  p.  Kuklińską.  W takim gronie  będziemy w stanie
wyjaśnić  wszystkie  niejasności.  Zapewnia,  że  materiał  jest  bardzo  obszerny.  Poinformowała,  
że świetlica w Łabiszewi otrzymywała wsparcie z różnych źródeł.

Wiceprzewodnicząca  Rady  A.  Łomża  poinformowała,  że  nie  planuje  do  porządku  obrad
najbliższych sesji wprowadzać punktu dotyczącego działalności świetlic na terenie gminy.  Jeżeli 
p. Żuk ma jakieś pytania, to jak każdy może w wolnych wnioskach je zadać i oczekiwać wyjaśnień. 
W dniu dzisiejszym zostanie wysłana odpowiedź do zainteresowanego.

Radna  B.  Stachowicz  stwierdziła,  że  w  tej  miejscowości  nie  ma  problemu  z  mieszkańcami  
i dziećmi. Uważa, że p. Żuk ma problem sam ze sobą. Twierdzi, że robimy z ich  dzieci debili. Sam
szuka problemów.

8)    Pismo  p.  Jerzego  Fryckowskiego  (  do  wiadomości)  z  dnia  5.06.2014  r.  Zapoznała
radnych z jego treścią. Pismo stanowi załącznik nr  15 do protokołu.

Skarbnik Gminy poinformował, że p. T. Kraus był na rozmowie u Wójta i prosił o przygotowanie się
w  kwestii  odpowiedzi  na  temat  spółki,  która  zajmowała  się  w naszej  gminie  tematem zwrotu
podatku  VAT  od  zrealizowanych  inwestycji.  Na  dzisiejszą  sesje  zaprosiłem  p.  Krzysztofa
Krajewskiego,  by  przyjechał  i  przedstawił  historie  spółki.  Zauważył,  ze  p.  Kraus  już  opuścił
dzisiejsza sesję. Pan Krajewski przywiózł wszystkie oryginały dokumentów spółki. Dokumentacja
została szczegółowo przeanalizowana i nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości. Były zmiany 
w spółce, ale nie było żadnego okresu, by spółka miała jednoosobowy skład.

Ad 8 

Agnieszka Łomża Wiceprzewodnicząca Rady Gminy, o godzinie 12.35 dokonała zamknięcia obrad
XLIII  sesji Rady Gminy, po wyczerpaniu porządku obrad. 

Protokołowała:
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                     Wiceprzewodnicząca Rady Gminy

                                                                                                                                               /-/Agnieszka Łomża

12


